

## Wing Wide – April 19, 2017

### Wing Wide guidelines

Community Wing Wide emails are sent to all DWAN network email addresses at 14 Wing Greenwood every second Wednesday (with scheduled breaks mid-summer and over Christmas). Content must be sent to [sara.keddy@forces.gc.ca](mailto:sara.keddy@forces.gc.ca) by deadline. No posters or images are circulated. Content must not exceed 100 words, and should include the essentials: time/ date of event, description, any registration information and a contact with full name, phone/ email. All submissions are subject to editing. All submissions are reviewed by chain of command before approved circulation. For a schedule of Wing Wide publication dates, contact Sara Keddy.

### Directorate of Flight Safety briefings

The Directorate of Flight Safety team will be giving briefings at the 14 Wing Greenwood Birchall Training Centre Theatre as follows:

- May 3, 1:30 p.m.
- May 4, 8 a.m.
- May 5, 7:45 a.m.

### Annapolis Mess events

April 19 – Trivia night with Danielle  
April 21 – Family TGIF hosted by JRM – pizza  
April 21 – Tow Bar entertainment – ‘Lost Vegas’ with Vinny & Julie  
April 26 – JRM wrestling – open to all ranks plus their guests  
April 28 – TGIF hosted by WOSM – pub food  
April 28 – Tow Bar entertainment – karaoke with Danielle  
May 4 – Camper’s bingo  
May 5 – TGIF hosted by Offices Mess – poutine  
May 5 – Tow Bar entertainment – ‘Lost Vegas’ with Vinny & Julie

*Spousal card* – Do you need a spousal card? If so, contact Pat, 902-765-1494 local 5470, or Brenda, 902-765-1494 local 5078.

*Working Associate Mess Membership* – Are you a member of PSP, NPF or a public servant (federal employee), etc. working here at the base? The Annapolis Mess has applications for Working Associate Members. You may become a member of the Mess, pay a yearly fee and attend functions. For information, contact Pat, 902-765-1494 local 5470, or Brenda, 902-765-1494 local 5078.

*Note*- Are you being promoted? Please remember, if your mess changes, don’t forget to stop into the Annapolis Mess and change your mess dues.

For more info on Mess activities please see the links below:

Event posters: <http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/MessEventPosters.aspx>

Upcoming events: [http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/AnnapolisMessEvents\\_2.aspx](http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/AnnapolisMessEvents_2.aspx)

Come find us on Facebook!

### Greenwood Military Family Resource Centre programs

Contact the GMFRC at 902-765-5611.

For more information about our programs and services, or to sign up to receive our monthly newsletter by email, visit [www.cafconnection.ca](http://www.cafconnection.ca).

*April is the Month of the Military Child concert* – April 23, 2 p.m., at the AVM Morfee Centre (24 School Road). Freewill offering with proceeds to the GMFRC. Presenting the 14 Wing Band and special guests from the

Greenwood Players and Canadian Military Wives Choir Greenwood; and featuring music from Star Wars, Harry Potter, Frozen, Shrek and more.

*National Volunteer Week* – April 23 to 29. We would like to thank our wonderful volunteers for making a difference in the lives of our military families here at 14 Wing Greenwood. Volunteers are the real-life super heroes in our community. For all you do, we say THANK YOU!

*Langues & Lunch* – May 2, noon to 1 p.m. Calling everyone who wants to improve their conversation skills and practice their second language (English or French) in a fun and respectful environment. Join us for this new, free, bi-weekly peer support language exchange program! Each session will center around a topic of discussion, and you will get to practice by spending half the time teaching your native language and the other half learning a new language. Bring your lunch; dessert is on us! Register by April 25.

*Mental Health Week* – May 1 to 7. Wear green in support of positive mental health. Tag the GMFRC in photos on social media of you and your family wearing green with the hashtag #GETLOUD. Stop by the GMFRC and check out our information table with ways for you and your family to stay mentally fit. Remember: staying mentally healthy is like staying physically fit – it requires a little effort every day. The rewards are worth it! Visit [www.mentalhealthweek.cmha.ca](http://www.mentalhealthweek.cmha.ca) for information.

*Planting for Mom* – Mother's Day workshop for preschoolers - May 8, 5:30 p.m. to 6:30 p.m. Calling all kids aged three to five! Join us as we make a flower pot, complete with a spring bulb, for you to give mom on her special day. Cost: \$5 per child. Register by May 1.

*Franco workshop: "I feel good"* – May 9, 9 a.m. to 11:30 a.m. This interactive free, workshop is about wellness, and is designed for francophone and French-speaking people. A healthy snack will be provided. Limited childcare spaces are available at the GMFRC Casual Childcare Centre during the workshop (\$10 per child aged 18 months and up, \$20 per infant). Register by May 2.

*Mother's Day workshop: Gourmet body scrubs* – May 10, 6 p.m. to 7:30 p.m. Cost: \$10. For children six to 12 years old. Join us as we make three deliciously wonderful body scrubs to give mom on her special day. Parents do not need to stay for this activity. Register by May 3.

## Intersection golf gearing up for season

There will be a meeting for 14 Wing Greenwood personnel interested in playing intersection golf in the 2017 season April 19, 9 a.m. to 10 a.m., in the classroom at the Fitness & Sports Centre. If you or anyone you know has a team or is interested attend.

For more information, contact 14 Wing sports coordinator Graham White, [graham.white2@forces.gc.ca](mailto:graham.white2@forces.gc.ca) or 902-765-1494 local 5753.

## Quick tips in IT on offer

14 Wing Greenwood's Learning and Career Centre will offer a series of "I.T. Shorts" in the coming months.

Don't have time to spend a whole day on an I.T. course? Spend no more than 90 minutes learning useful tips and tricks in MS Office 2013.

May 17, learn how to set up tabs in Word.

June 22, learn how to create slide masters in PowerPoint.

All courses will be held in the Birchall Centre's Room 204 (the computer lab), from 10 a.m. to 11:30 a.m. For I.T. Shorts, talk to your unit training co-ordinators and send registrations directly to [+14 Wg LCC@Greenwood](mailto:+14 Wg LCC@Greenwood).

## 14 Wing Greenwood Community recreation news

The 14 Wing Greenwood Community Centre will be closed April 14, 16 and 17 for Easter holidays.

*Valley Youth Fun Run* – May 6, on the 14 Wing Greenwood Fitness Trail. Youth ages five to 15 may register for two-kilometre, four-kilometre and a one-kilometre family distance. To register, stop by the Recreation Office at the 14 Wing Community Centre, Church Street, Greenwood.

*Youth TGIF* – Fridays, 4 p.m. to 7:30 p.m. Cost \$5 advance registration, \$8 day of registration. April 28: pizza and 4 Corner dodge ball

*Youth neon dance party* – April 21, 6 p.m. to 8 p.m. Cost: \$3

*Active Chicks* – Wednesdays, 6 p.m. to 7:30 p.m. April 12: kick ball, April 19: scooter games

April 26: DQ & duck pond walk

*Boys Club* – Mondays, 6 p.m. to 7:30 p.m. April 24: bubble soccer

## Greenwood Golf Club news

The Greenwood Golf Club's 2017 adult membership rate is just \$600, tax included for new members (not a member in 2016). You could be a full member for as low as \$50 a month on a 12-month payment plan. Learn more about our Membership Loyalty Program, our Membership Referral Program and our membership rates, at [www.greenwoodgolfclub.ca](http://www.greenwoodgolfclub.ca).

The Greenwood Golf Club has something for the kids, too! Both the \$95 Junior Membership (ages eight to 12) and the \$115 Intermediate Membership (ages 13 to 18) include free range plans and the club's children's golf program. The club also offers a great family membership rate. There has never been a better time to bring the kids and join the Greenwood Golf Club.

The club office is now open to process memberships from 10 a.m. to 4 p.m., Monday to Friday.

## April opportunity to celebrate military kids

April is the Month of the Military Child, a month that acknowledges the sacrifices and resilience of military children. The dandelion flower is the official flower of the military child because of its ability to flourish in even the most challenging environments.

The Greenwood Military Family Resource Centre will celebrate CFB/ 14 Wing Greenwood's military children by dedicating a room at the GMFRC in honour of the strength and resilience of our military children and youth. We invite all military families to join us for the official dedication of The Dandelion Lounge, followed by a pizza party, April 19 at 5 p.m.

Then, Sunday, April 23 at 2 p.m., the GMFRC presents a concert celebrating April is the Month of the Military Child, led by the 14 Wing Band, with special guests the Greenwood Players and the Greenwood Military Wives Choir Greenwood. The concert features music from Harry Potter, Frozen, Shrek, Star Wars and more. Open to the public, freewill offering in support of GMFRC programs, at the Morfee Centre gym, School Road, Greenwood.

## Seeking bookworms

The Friends of the Greenwood Library need volunteers to serve on the board of directors. If you are interested, please contact Beth Lennox, 902-765-8826, or Anne Hiebert at 902-242-2575.

## Courriel à tout le personnel de l'Escadre – Le 19 avril

Il y a six pages

### Lignes directrices pour l'ensemble de l'Escadre

Les courriels pour l'ensemble de l'Escadre sont envoyés à toutes les adresses courriel du réseau DWAN à la 14e Escadre Greenwood chaque deuxième mercredi du mois (avec des interruptions prévues au milieu de l'été et pendant la période de Noël). Le contenu doit être envoyé à [sara.keddy@forces.gc.ca](mailto:sara.keddy@forces.gc.ca) avant la date d'échéance. Aucune affiche ou image ne sera distribuée. Le contenu ne doit pas dépasser 100 mots et doit inclure les éléments essentiels suivants : heure et date de l'activité, description, renseignements sur l'inscription et les nom, numéro de téléphone et adresse courriel d'une personne-ressource. Toutes les demandes soumises peuvent faire l'objet de modification. Toutes les demandes sont examinées par la chaîne de commandement avant d'être approuvées aux fins de distribution. Pour connaître le calendrier des dates de publication pour l'ensemble de l'Escadre, veuillez contacter Sara Keddy.

### Séances d'information de la Direction de la sécurité des vols

L'équipe de la Direction de la sécurité des vols donnera des séances d'information à l'amphithéâtre du Centre d'instruction Birchall de la 14e Escadre Greenwood, aux dates suivantes :

- Le 3 mai, 13 h 30
- Le 4 mai, 8 h
- Le 5 mai, 7 h 45

### Activités au mess Annapolis

19 avril – Jeu questionnaire avec Danielle  
21 avril – TGIF en famille organisé par le MCS – pizza  
21 avril – Divertissement au Tow Bar – « Lost Vegas » avec Vinny et Julie  
26 avril – Combat de lutte du MCS – S'adresse à tous les grades et à leurs invités  
28 avril – TGIF organisé par le mess des adj/sgt – nourriture de pub  
28 avril – Divertissement au Tow Bar– Karaoké animé par Danielle  
4 mai – Bingo du campeur  
5 mai – TGIF organisé par le mess des officiers – poutine  
5 mai – Divertissement au Tow Bar– « Lost Vegas » avec Vinny et Julie

*Carte de conjoint* – Vous avez besoin d'une carte de conjoint? Si c'est le cas, communiquez avec Pat, au 902-765-1494, poste 5470, ou avec Brenda au 902-765-1494, poste 5078.

*Association au mess en tant que membre associé* – Vous êtes un membre des PSP ou des FNP, ou encore un fonctionnaire (employé fédéral) qui travaille sur la base? Le mess Annapolis est à la recherche de membres associés. À ce titre, une cotisation annuelle vous permet d'assister aux activités. Pour obtenir des renseignements supplémentaires, communiquez avec Pat au 902-765-1494, poste 5470 ou avec Brenda au 902-765-1494, poste 5078.

*Remarque* – Avez-vous été promu? N'oubliez pas, si vous changez de mess, vous devez changer vos frais au mess d'Annapolis.

Pour obtenir des renseignements supplémentaires sur les activités du mess, veuillez consulter les liens ci-dessous :

Affiches : <http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/MessEventPosters.aspx>

Activités à venir : [http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/AnnapolisMessEvents\\_2.aspx](http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/AnnapolisMessEvents_2.aspx)

Nous avons une page Facebook!

## Programmes du Centre de ressources pour les familles des militaires de Greenwood

Pour communiquer avec le CRFMG, composez le 902-765-5611.

Pour obtenir des renseignements supplémentaires sur nos programmes et nos services, et pour vous inscrire à notre bulletin électronique mensuel, veuillez consulter le site [www.cafconnection.ca](http://www.cafconnection.ca).

*Concert du Mois des enfants de militaires en avril* – Le 23 avril, à 14 h, au Centre AVM Morfee (24 School Road). Contributions libres; les profits seront remis au CRMFG. La Musique de la 14e Escadre et ses invités spéciaux de la troupe Greenwood players et de la chorale des femmes de militaires canadiens de Greenwood présenteront de la musique provenant de Star Wars, Harry Potter, la Reine des neiges, Shrek, etc.

*Semaine nationale de l'action bénévole* – Du 23 au 29 avril. Nous aimerions remercier tous nos merveilleux bénévoles qui ont amélioré la vie de nos familles à la 14e Escadre Greenwood. Les bénévoles sont les véritables héros de notre communauté et, en raison de tout ce qu'ils font, nous leur disons MERCI!

*Dîner-conférence sur les langues* – Le 2 mai, de midi à 13 h. S'adresse à ceux et celles qui souhaitent améliorer leurs aptitudes en conversation et pratiquer leur deuxième langue officielle (français ou anglais), dans un environnement libre, agréable et respectueux. Joignez-vous à nous et participez à ce nouveau programme bimensuel d'échange linguistique axé sur le soutien des pairs! Chaque séance portera sur un sujet de discussion précis et vous aurez l'occasion de vous exercer en enseignant votre langue maternelle, pendant la moitié de la période. Pendant l'autre moitié de la séance, vous apprendrez une nouvelle langue. Apportez votre dîner et nous vous offrons le dessert! Vous avez jusqu'au 25 avril pour vous inscrire.

*Semaine de la santé mentale* – Du 1er au 7 mai. Porter du vert cette semaine pour favoriser une attitude positive envers la santé mentale. Identifiez avec un « tag » du GMFRC sur les médias sociaux des photos de vous et de votre famille portant du vert avec le hashtag #PARLERHAUTETFORT. Arrêtez-vous au GMFRC et vérifiez notre table d'information. Nous vous présenterons, à vous et à votre famille, des moyens de conserver une bonne santé mentale. Rappel : Le maintien de la santé mentale ressemble à bien des égards au maintien d'une bonne condition physique : cela exige de petits efforts au quotidien. Les récompenses en valent la peine! Visitez [www.mentalhealthweek.cmha/fr/](http://www.mentalhealthweek.cmha/fr/) pour obtenir des renseignements supplémentaires.

*Pot de fleurs pour maman* – Atelier de la fête des Mères pour les enfants d'âge préscolaire – Le 8 mai, de 17 h 30 à 18 h 30. S'adresse à tous les enfants de trois à cinq ans! Joignez-vous à nous pour préparer un pot de fleurs, accompagné d'un bulbe du printemps, que vous pourrez remettre à maman pour cette occasion spéciale. Coûts : 5 \$ par enfant, d'ici le 1er mai.

*Atelier francophone : « I feel good »* – Le 9 mai, de 9 h à 11 h 30. Cet atelier interactif gratuit porte sur le mieux-être et s'adresse aux francophones et aux personnes ayant appris le français. Une collation santé sera offerte. Les places disponibles à la halte-garderie du CRMFG pendant l'atelier sont limitées (10 \$ par enfant de 18 mois ou moins, et 20 \$ par enfant). La date limite des inscriptions est le 2 mai.

*Atelier de la fête des Mères : Exfoliants* – Le 10 mai, de 18 h à 19 h 30. Coûts : 10 \$. Pour les enfants de six à douze ans. Joignez-vous à nous pour préparer trois merveilleux exfoliants que vous pourrez remettre à maman pour cette occasion spéciale. Les parents ne sont pas tenus d'assister à l'activité. Les inscriptions se terminent le 3 mai.

## Préparation de la saison de golf intersection

Une réunion du personnel de la 14e Escadre Greenwood qui aimerait jouer au golf intersection pendant la saison de 2017 aura lieu le 19 avril, de 9 h à 10 h, dans la salle de classe du Centre de conditionnement physique et des sports. Vous pouvez y participer ou toute autre personne qui a une équipe ou qui souhaite être présente.

Pour obtenir des renseignements supplémentaires, veuillez communiquer avec le coordonnateur des sports de la 14e Escadre, Graham White, [graham.white2@forces.gc.ca](mailto:graham.white2@forces.gc.ca) ou 902-765-1494, poste 5753.

## Des conseils pratiques en informatique

Le Centre d'apprentissage et de carrière de la 14e Escadre Greenwood offrira une série de courtes séances de formation en informatique dans les prochains mois.

Vous n'avez pas une journée entière à consacrer à un cours d'informatique? Nous vous proposons d'apprendre des conseils et des trucs utiles dans MS Office 2013 en 90 minutes maximum.

Le 17 mai, vous apprendrez tout sur les tabulations dans Word.

Le 22 juin, nous vous montrerons à créer des modèles de diapositives dans PowerPoint.

Tous les cours seront donnés dans la salle 204 du Centre Birchall (le laboratoire d'informatique), de 10 h à 11 h 30. Parlez des cours d'informatique aux coordonnateurs de l'instruction de votre unité et envoyez votre demande d'inscription directement à l'adresse suivante : +14 Wg LCC@Greenwood.

## Nouvelles sur les loisirs communautaires de la 14<sup>e</sup> Escadre Greenwood

*Course sans chronométrage pour les jeunes de la Vallée* – 6 mai, parcours de santé de la 14e Escadre Greenwood. Les jeunes de 5 à 15 ans peuvent s'inscrire aux courses familiales d'un, deux et quatre kilomètres. Pour s'inscrire, il suffit de se rendre au bureau des loisirs au Centre communautaire de la 14e Escadre, rue Church, Greenwood.

*TGIF pour les jeunes* – Les vendredis, de 16 h à 19 h 30. Coût : 5 \$ (inscription à l'avance) et 8 \$ le jour de l'inscription. 28 avril : pizza et ballon-chasseur quatre coins

*Soirée de danse au néon pour les jeunes* – 21 avril, de 18 h à 20 h. Coût : 3 \$

*Filles actives* – Les mercredis de 18 h à 19 h 30. 19 avril : jeux de scooter

26 avril : DQ et marche à la mare aux canards

*Club des garçons* – Les lundis de 18 h à 19 h 30. 24 avril : soccer bulle.

## Nouvelles du club de golf de Greenwood

Le coût d'adhésion pour les adultes au club de golf de Greenwood en 2017 n'est que de 600 \$, taxes incluses, pour les nouveaux membres (ceux et celles qui n'étaient pas membres en 2016). Vous pourriez être membre à part entière pendant un an pour la modique somme de 50 \$ par mois. Pour en savoir plus sur le programme d'adhésion et de fidélisation, sur le programme de recommandation de nouveaux membres ou sur les frais d'adhésion, consultez [www.greenwoodgolfclub.ca](http://www.greenwoodgolfclub.ca).

Le club de golf de Greenwood offre aussi des activités pour les enfants! Les frais d'adhésion de 95 \$ pour les membres junior (de 8 à 12 ans) et de 115 \$ pour les membres intermédiaires (de 13 à 18 ans) incluent des forfaits d'utilisation du terrain d'entraînement gratuits et un programme de golf pour les enfants du club. Le club offre également un excellent tarif pour les familles. Il n'y a jamais eu de meilleur moment pour y amener ses enfants et s'y inscrire!

Les heures d'ouverture du bureau du club de golf pour les inscriptions sont de 10 h à 16 h, du lundi au vendredi.

## Une occasion de célébrer les enfants de militaires en avril

Avril est le mois des enfants de militaires, qui souligne les sacrifices et la résilience des enfants de militaires. Le pissenlit est la fleur officielle des enfants de militaires en raison de sa capacité de fleurir même dans les milieux les plus difficiles.

Le Centre de ressources pour les familles des militaires de Greenwood célébrera les enfants de militaires de la BFC/14e Escadre Greenwood en consacrant une salle au CRFMG en l'honneur de la force et de la résilience des enfants et des jeunes de militaires. Nous invitons toutes les familles de militaires à se joindre à nous pour le dévoilement officiel du Salon du pissenlit, qui sera suivi d'un souper pizza, le 19 avril à 17 h.

Puis, le dimanche 23 avril à 14 h, le CRFMG présentera un concert qui célébrera le mois des enfants de militaires, donné par la musique de la 14e Escadre et des invités spéciaux, les Greenwood Players et la chorale des femmes de militaires de Greenwood. Le concert présente de la musique de Harry Potter, Frozen, Shrek, Star Wars, etc. Il est ouvert au public, contributiojn libres. Il s'agit d'une présentation en appui aux programmes du CRFMG. Il aura lieu au gymnase Morfee, chemin School à Greenwood.

### **On recherche des rats de bibliothèque**

Les Amis de la bibliothèque de Greenwood ont besoin de bénévoles pour siéger au conseil d'administration. Si vous êtes intéressé, communiquez avec Beth Lennox au 902-765-8826, ou avec Anne Hiebert au 902-242-2575.